
 Вы  должны  были  приготовить  самостоятельно  к  пятнице:  Преп.  Кирилл 
Челмогорский,  преп.  Лазарь  Мурманский.  Препп.  Сергий  и  Герман 
Валаамские,  преп.  Арсений  Коневский.
Деятельность  святителя  Стефана  Пермского.  Григорьевский  затвор  в 
Ростове Великом. Создание зырянский азбуки. Борьба с язычеством. Первые 
успехи  проповеди  в  Пермской  земле  (Малая  Пермь  и  Вычегда).
Распространение Православия  среди  финно-угорских народностей  северо-
запада  Руси.  Поход  Биргера.  Невская  битва  (1240).  Святой  благоверный 
князь Александр Невский. Объединение меченосцев и тевтонцев Ливонский 
орден (1237). Ледовое побоище (1242). Борьба св. Александра Невского с 
Литвой. Послы папы Иннокения IV во Владимире (1248). Внешняя политика 
св.  Александра  Невского:  отношения  с  Востоком  и  Западом.
Св.  благоверный  князь  Довмонт-Тимофей  Псковской  (+1299)  -  защитник 
западных рубежей Русского государства.  Поход короля Магнуса (1347)  в 
Карелию и Ижорскую землю.

 Плюс к этому следующая лекция: 5. Православие и католичество в Галицко-
Волынском княжестве. Православие и католичество в Литве

 Положение Галицко-Волынского княжества после нашествия Батыя. Князь 
Даниил Романович Галицкий (1229-1264). Восстановление и строительство 
новых городов. Привлечение переселенцев из Европы. Переговоры с Римом. 
Коронование  в  Дрогочине  (1255).  Разрыв  связей  с  Римом.  Отношения  с 
Литвой. Судьба Галиции и Волыни в XIV столетии. Раздел княжества между 
Литвой и Польшей. Последствия этого раздела для Православной Церкви.
Объединение  Литвы  при  Миндовге.  Захват  некоторых  русских  земель 
(Полоцкое,  Витебское  княжества  и  часть  Смоленского).  Влияние 
Православия  в  литовских  землях.  Влияние  католичества.  Принятие 
Миндовгом Православия, а затем - католичества.  Попытка примириться с 
Ливонским  орденом.  Возвращение  к  язычеству.  Войшелг.  Шварн 
Данилович.  Распространения  Православия.  Миссионеры  из  Новгорода  и 
Пскова.  Родственные  связи  литовских  князей  с  русскими.
Гедимин  (1316-1340).  Влияние  русской  культуры  в  Литве.  Родственные 
связи с русскими князьями. Подчинение Гедимину русских княжеств в юго-
западной  Руси.
Ольгерд (1345-1377) и Кейстут. Гонение на православных. Святые мученики 
Антоний, Иоанн и Евстафий. Прекращение гонений. Родственные связи с 
Русью.  Крещение  сыновей.  Крещение  Ольгерда.  Борьба  против  ордена.
Ягайла.  Брак  с  Ядвигой  Польской  (1386).  Уния  Литвы  с  Польшей. 
Распространение  латинской  пропаганды.  Массовое  крещение  литовцев. 
Искоренение язычества. Насильственный характер обращения. Объявление 
католичества  господствующей  религией.  Ухудшение  положения 
православных.
Витовт  (1392-1430).  Утверждение  латинских  кафедр  в  Вильне  и  Киеве. 
Городельский  сейм  (1413).  Запрет  на  занятие  православными  высших 
должностей  в  государстве.  Свидригайло.  Борьба  с  католичеством. 
Сигизмунд. Католическая реакция.



Many people in our world will attest to the power of prayer. There are stories all 
over of people who have been healed or found a job or found some sort of spiritual 
guidance due to the power of their prayers. There is also a belief that certain people 
are better at praying than others. Whether you believe that prayer really works or if 
you believe the power of prayer can really be attributed to positive thinking.

Prayer and Positive Thinking Prayer can change the attitude of  those who are 
praying. When you are praying, you are thinking positively about a situation in that 
you believe that the situation can be changed. Prayer is a form of positive thinking, 
because when you believe a situation will get better, you are most likely going to be 
right.

Prayer  and  Belief  If  you  believe  it,  you  can  do  it.  If  you've  ever heard this 
phrase, you know it to be at least partially true. When you pray for something, you 
believe that you will have help completing it, which can give you an extra boost of 
confidence.  Confidence  is  the  key  to  success,  and  prayer  can  help  you  gain the 
confidence you may lack if you feel you are trying to accomplish something entirely 
alone.

Prayers of Others When other people agree to pray for you, just knowing that they 
have confidence in you can help, as well. The positive thoughts of others can help just 
as much as your own positive thinking. If  you've ever asked for affirmation from 
someone else about anything at all, you know that when someone else encourages 
you, it can make you more confident and give you a push in the right direction. The 
prayer of others is another form of positive thinking. If someone agrees to pray for 
you, that means they believe in you and they want the same thing you do for yourself.  
They want you to succeed, and are willing to help you do so. All in all, if you believe  
that prayer is powerful, you are right. If you believe that prayer is another form of 
positive thinking, you are also probably right. Regardless of what you believe, prayer 
and positive thinking can be very powerful by helping you visualize your success,  
believe in yourself, and build confidence. When others pray for you, it can be equally 
powerful.  Never  underestimate  the  power  of  prayer  and  positive  thinking.  It  can 
absolutely change your life, and many people will attest to it.

 УпражнениеI Составьте словосочетания с данными словами:

 1. prayer 6. the attitude

 2. positive thinking 7. confidence

 3. success 8. the confidence

 4. affirmation 9. in the right direction

 5. the power of prayer 10.change your life



 a) a form of……………………………….. f) Never 
underestimate………………………………

 b) change…………………………………. g) 
gain………………………………………………………….

 c) give you a push…………………………………h) the key 
to………………………………………………..

 d) asked for…………………………………. i) 
change………………………………………………………

 e) an extra boost of………………………………J) believe the power 
of………………………………………

 Упражнение II Закончите следующие предложения

 1.Prayer can change the attitude of 
those………………………………………………………………..

 2.Prayer is a form 
of…………………………………………………………………………………
…………

 3.If you believe it, 
you………………………………………………………………………………
…….

 4.Confidence is the key to success, and 
prayer………………………………………………..

 5.The positive thoughts of others 
can………………………………………………………………..

 6.Prayer and positive thinking can 
be…………………………………………………………….

 7.Never underestimate the 
power………………………………………………………………………..

 8.The prayer of others 
is…………………………………………………………………………………
……

 Упражнение III Найдите соответствие:



 What is Prayer The Devil is constantly trying to discourage us, demoralize us 
and weaken our faith in God. When tempted to fall into sin, pray. Prayer gives 
us the power to overcome.

 What is the Importance of Prayer It is important to pray for God's protection on 
your family everyday. Pray for your parents, spouse, children every single day. 
It's just a two minute prayer, but very powerful and fills our hearts with peace.

 Tool to Bind Powers of Darkness If you do not communicate you will never be 
able to know the person. Similarly, if you do not pray, if you do not talk to 
God, you can never learn more about who He is.

 Prayer Changes You... It's the simple opening of one's heart to our Father in 
Heaven. It's coming to Him and telling Him everything in your heart.

 Prayer Protects... . Prayer changes us from the inside, which soon gets reflected 
on the outside.

 Упражнение IV Переведите на английский язык

 1.Когда мы произносим молитву языком, и понимаем ее умом, и 
чувствуем сердцем, она становится в движении души нашей. Эта молитва 
намного совершеннее, и она называется молитвой сердца.

 2.Молитва молитва без слов — это сердечная молитва, когда сердце наше 
молится, и молится без слов, днем и ночью; когда благодать Божия 
действует на нас.

 3.Молитва означает поместить Христа к себе в сердце, возлюбить Его 
всем своим существом.

 4.Чем больше человек молится, тем больше чувствует духовной 
уверенности. Молитва — это защита.

 5.Если мы постоянно находимся «на связи» с Богом, то будем 
предупреждать любое зло.

 6.Бог хочет, чтобы мы научились молиться, потому что в молитве мы 
включаемся в процесс сотворчества. Нам дается право своим 
произволением участвовать в решении Божественных судеб мира.

 1. He had to pay the library for the _____ book.

 A) lose B) lost C) loss D) loser

 2 A: Are you still employed at the airport? B: Yes, I ______ there since 1978.

 A) had been working B) worked C) have been working D) am working



 3. A: You mean there was no food left when you got to the reception? B: 
Exactly, they _____ everything up.

 A) will eat B) had eaten C) ate D) have eaten

 4. Wasn’t he really doing any work at home? No, I found him _____ in an 
armchair

 A) sleep B) to sleep C) sleeping D) slept

 5. You look tired. What _____ ?

 A) did you do B) were you doing C) have you been doing D) you have done

 6. The journalist saw two brigands _____ an old man to death.

 A) beat B) bit C) bite D) beaten

 7. Thousands of traffic accidents ______ by careless drivers every day.

 A) are caused B) will cause C) caused D) cause

 8. The old woman knew about everything ____ was going on in the 
neighborhood.

 A) what B) where C) that D) who.

 9 After I _____ my dinner, I typed my report.

 A) had B) have C) had had D) will have 84. If you’re not feeling well, take a 
hot bath. It’ll _____

 https://esoterics.wikireading.ru/99746  
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